
   R A D A   P O W I A T U
N O W O S O L S K I E G O
ul. Moniuszki 3, 67-100 Nowa Sól
tel. 68 458 68 48,  fax 68 458 68 31

BR.0002.24.2020
Nowa Sól, dnia 25 września 2020 r.

Protokół nr 24/2020
z XXIV sesji VI kadencji Rady Powiatu Nowosolskiego

z dnia 25 września 2020 roku
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Nowej Soli przy ulicy Moniuszki 3

XXIV sesja Rady Powiaty Nowosolskiego została zwołana przez Przewodniczącego Rady
Pana Jarosława Suskiego na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie
powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2020 r. poz. 920). 

 zawiadomienie załącznik nr 1 niniejszego protokołu

W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście, zgodnie z listami obecności.
 listy obecności - załącznik nr 2 i 3 niniejszego protokołu

O  godz.  9:25  Przewodniczący  obrad  otworzył  sesję  i  na  podstawie  listy  obecności
stwierdził,  
że w sesji uczestniczy 19 radnych, co stanowi quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał.

Następnie  Przewodniczący  przywitał  Starostę,  Wicestarostę,  Członków  Zarządu  oraz
Skarbnika i Sekretarza Powiatu, a także przybyłych gości.

Przewodniczący poinformował również, że wszystkie projekty uchwał zostały szczegółowo
omówione podczas wspólnego posiedzenia komisji, więc podczas trwającej sesji przeprowadzone
zostaną tylko głosowania, dodał również, że w przypadku pytań do dyspozycji radnych pozostają
pracownicy merytoryczni.

Ad. 2.
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jarosław Suski przedstawił porządek obrad XXIV sesji

Rady Powiatu Nowosolskiego.

Porządek obrad:

1. Otwarcie XXIV sesji Rady Powiatu Nowosolskiego.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego

Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  
w Nowej Soli.

4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  oceny  sytuacji  ekonomiczno  –  finansowej
Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  
w Nowej Soli.

5. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Regulaminu  Rady  Społecznej
Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  
w Nowej Soli.

6. Informacja o wykonaniu budżetu Powiatu Nowosolskiego za I półrocze 2020 roku.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 2020

rok (z autopoprawką).
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Powiatu
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Nowosolskiego na lata 2020-2035.
9. Podjęcie uchwały w sprawie wzajemnej współpracy i współdziałania z Gminą Nowa Sól –

Miasto w celu realizacji zadań inwestycyjnych „Modernizacja i doposażenie infrastruktury
dydaktycznej i warsztatowej w CKZiU w Nowej Soli” oraz „Przebudowa i zmiana sposobu
użytkowania budynku i terenu Gimnazjum Nr 3 na Centrum Aktywności Społecznej CAS”.

10. Przyjęcie informacji o realizacji zadań inwestycyjnych w 2019 roku.
11. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniami Państwowych Gospodarstw Wodnych, Wód Polskich

– Nowa Sól, Wschowa, Głogów oraz Zielona Góra z działań podejmowanych na terenie
powiatów, które znajdują się na terenie podległym Nadzorom Wodnym”.

12. Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym.
13. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
14. Sprawy różne.
15. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 3.
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego

Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej
Soli /załącznik nr 4/.

Przewodniczący  Komisji  Ochrony  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  Pan  Łukasz  Kempa
przedstawił opinię komisji – jednogłośnie pozytywna.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki,  Budżetu  i  Rynku  Pracy  Pan  Przemysław  Ficner
przedstawił opinię komisji – pozytywna (4 głosy „za”).  

Głosowanie za podjęciem uchwały: 
 „za” – 19,
 „przeciw” – 0,
 „wstrzymuję się” – 0 

Głosowało 19  radnych.
Rada podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego WS SP

ZOZ w Nowej Soli.
 uchwała nr XXIV/173/2020 – załącznik nr 4a niniejszego protokołu.

Ad. 4.
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Jarosław Suski przedstawił projekt uchwały w sprawie

oceny  sytuacji  ekonomiczno  –  finansowej  Wielospecjalistycznego  Szpitala  Samodzielnego
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Soli  /załącznik nr 5/ . W §1 ust. 1 w miejscu
wykropkowanym zostanie wprowadzony zapis „pozytywnie z uwagami”. Natomiast załącznik do
uchwały  pt.  „Ocena  sytuacji  ekonomiczno–finansowej  Wielospecjalistycznego  Szpitala
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Soli za rok 2019 Rady Powiatu
Nowosolskiego”  otrzyma  brzmienie:  Zgodnie  z art. 53a  ust. 4 ustawy  z 15  kwietnia  2011 r.
o działalności  leczniczej,  podmiot  tworzący  samodzielny  publiczny  zakład  opieki  zdrowotnej
dokonuje  oceny  sytuacji  ekonomiczno-finansowej  zakładu  na  podstawie  raportu. Kierownik
samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, w terminie do dnia 31 maja każdego roku,
sporządza  i przekazuje  podmiotowi  tworzącemu  raport  o sytuacji  ekonomiczno-finansowej
samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej. Raport jest przygotowywany na podstawie
sprawozdania finansowego za poprzedni rok obrotowy i zawiera w szczególności analizę sytuacji
ekonomiczno-finansowej za poprzedni rok obrotowy, prognozę sytuacji  ekonomiczno-finansowej
na  kolejne  trzy  lata  obrotowe  wraz  z opisem  przyjętych  założeń  oraz  informację  o istotnych
zdarzeniach  mających  wpływ  na  sytuację  ekonomiczno-finansową  samodzielnego  publicznego
zakładu  opieki  zdrowotnej. Po   dokonaniu  analizy  raportu  Rada  Powiatu  ocenia  sytuację
ekonomiczno-finansową szpitala pozytywnie z następującymi uwagami:
- reorganizacja pracy przychodni przyszpitalnej oraz szpitalnej izby przyjęć,
- monitorowanie struktury kosztów działalności podstawowej szpitala,
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- zachowanie spójności założeń zawartych w planie naprawczym i raporcie o sytuacji ekonomiczno-
finansowej szpitala oraz informowanie Rady o zmianach w planie wynikających z bieżącej sytuacji.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki,  Budżetu  i  Rynku  Pracy  Pan  Przemysław  Ficner
przedstawił opinię komisji – pozytywna (4 głosy „za”) wraz z uwagami zawartymi w uzasadnieniu
do projektu uchwały, a wypracowanymi na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 25.09.2020 r.

Przewodniczący  Komisji  Ochrony  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  Pan  Łukasz  Kempa
przedstawił opinię komisji – pozytywna.

Dyskusja
Pan  Mariusz  Stokłosa  poprosił  o  przedstawienie  stanowiska  Zarządu  nt.  oceny  sytuacji

ekonomiczno – finansowej WS SP ZOZ w Nowej Soli. 
Członek  Zarządu  Pani  Sylwia  Wojtasik  poinformowała,  że  Zarząd  zgadza  się  z  oceną

wypracowaną  przez  Radę  Powiatu.  Jednocześnie  zgłosiła,  że  użyte  w  projekcje  załącznika  do
uchwały  sformułowanie  „reorganizacja  pracy  przychodni”  wzbudza  wątpliwości  czy  nie  jest
wkroczeniem  w  kompetencje  kierownika  jednostki.  Zaznaczyła  również,  że  należy  przyjąć  
w uchwale takie zapisy, które będą możliwe do realizacji.    

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Pan  Jarosław  Suski  zaproponował  aby  wątpliwy  zapis
zastąpić zdaniem: „ usprawnienie systemu przyjęć do przychodni przyszpitalnej i szpitalnej izby
przyjęć”.

Głosowanie za podjęciem uchwały: 
 „za” – 18 ,
 „przeciw” – 0,
 „wstrzymuję się” – 1 

Głosowało 19 radnych.
Rada  podjęła  uchwałę  w  sprawie  oceny  sytuacji  ekonomiczno  –  finansowej

Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego ZOZ w Nowej Soli.
 uchwała nr XXIV/174/2020 – załącznik nr 5a niniejszego protokołu.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Pan  Jarosław  Suski  podziękował  Panu  Mariuszowi
Szymakowskiemu i  Panu Dawidowi Moczulskiemu za obecność,  za przekazywanie  informacji  
i  cierpliwe wyjaśnianie Radzie wszystkich wątpliwości.  Złożył podziękowania za cały 2019 rok
pracy ale też za to pierwsze bardzo trudne półrocze  roku 2020. W imieniu Rady życzył całemu
personelowi szpitala aby ambitne i pomyślne plany mogły zostać zrealizowane wbrew wszelkim
przeciwnościom losu, które zaskakują z dnia na dzień. 

Ad. 5.
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Regulaminu  Rady  Społecznej

Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego ZOZ w Nowej Soli /załącznik nr 6/.
Przewodniczący  Komisji  Ochrony  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  Pan  Łukasz  Kempa

przedstawił opinię komisji – pozytywna.

Głosowanie za podjęciem uchwały: 
 „za” – 17 ,
 „przeciw” – 0,
 „wstrzymuję się” – 0 

Głosowało 17 radnych.
Rada  podjęła  uchwałę  w  sprawie  zatwierdzenia  Regulaminu  Rady  Społecznej

Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego ZOZ w Nowej Soli.
 uchwała nr XXIV/175/2020 – załącznik nr 6a niniejszego protokołu.

Ad. 6.
Informacja o wykonaniu budżetu Powiatu Nowosolskiego za I półrocze 2020 roku /zał. nr

7/.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  przypominał,  że  materiał  omawiano  na  wspólnym
posiedzeniu komisji, gdzie Skarbnik Pani Ewa Matyla udzielała informacji i wyjaśnień.
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Pan  Jarosław  Intek  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  przedstawił  opinię  komisji  –
pozytywna (3 głosy „za”, 2 głosy „wstrzymuję się”).

Rada Powiatu  Nowosolskiego zapoznała  się  i  przyjęła  informacje  o wykonaniu  budżetu
Powiatu Nowosolskiego za pierwsze półrocze 2020 roku.

 
Ad. 7.

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego na 2020
rok  z  autopoprawką  przedstawiła  Skarbnik  Powiatu  Pani  Ewa  Matyla  /załącznik  nr  8/.
Poinformowała, że w przedstawionym projekcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej
omawianym  na  wtorkowym  spotkaniu  zabrakło  zapisu  technicznego  w  uchwale  „matce”
dotyczącego  poinformowania  o  wielkości  deficytu  i  możliwości  pokrycia  tego  deficytu.
Autopoprawka  nie  wnosi  żadnej  zmiany  merytorycznej  do  wielkości  dochodów,  wielkości
wydatków i wyniku finansowego.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki,  Budżetu  i  Rynku  Pracy  Pan  Przemysław  Ficner
przedstawił opinię komisji – pozytywna (2 głosy „za”, 3 głosy „wstrzymuję się”).

Głosowanie za podjęciem uchwały: 
 „za” – 16 ,
 „przeciw” – 0,
 „wstrzymuję się” – 3 

Głosowało 19 radnych.
Rada podjęła  uchwałę  w sprawie  zmiany uchwały  budżetowej  Powiatu  Nowosolskiego  

na 2020 rok.
 uchwała nr XXIV/176/2020 – załącznik nr 8a niniejszego protokołu.

Ad. 8.
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Powiatu

Nowosolskiego na lata 2020-2035 /załącznik nr 9/.
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt ten był omówiony na wspólnym

posiedzeniu komisji.
Przewodniczący  Komisji  Gospodarki,  Budżetu  i  Rynku  Pracy  Pan  Przemysław  Ficner

przedstawił opinię komisji – pozytywna (2 głosy „za”, 3 głosy „wstrzymuję się”).

Głosowanie za podjęciem uchwały: 
 „za” – 15 ,
 „przeciw” – 0,
 „wstrzymuję się” – 3 

Głosowało 18 radnych.
Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany WPF Powiatu Nowosolskiego na lata 2020-2035.

 uchwała nr XXIV/177/2020 – załącznik nr 9a niniejszego protokołu.

Ad. 9.
Podjęcie uchwały w sprawie wzajemnej współpracy i współdziałania z Gminą Nowa Sól  

–  Miasto  w  celu  realizacji  zadań  inwestycyjnych  „Modernizacja  i  doposażenie  infrastruktury
dydaktycznej  i  warsztatowej  w  CKZiU  w  Nowej  Soli”  oraz  „Przebudowa  i  zmiana  sposobu
użytkowania  budynku  i  terenu  Gimnazjum  Nr  3  na  Centrum  Aktywności  Społecznej  CAS”
/załącznik nr 10/.

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt ten był omówiony na wspólnym
posiedzeniu komisji.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki,  Budżetu  i  Rynku  Pracy  Pan  Przemysław  Ficner
przedstawił opinię komisji – pozytywna (4 głosy „za” 1 „wstrzymuję się”).

Głosowanie za podjęciem uchwały: 
 „za” – 18 ,
 „przeciw” – 0,
 „wstrzymuję się” – 1 

Głosowało 19 radnych.
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Rada podjęła uchwałę.
 uchwała nr XXIV/178/2020 – załącznik nr 10a niniejszego protokołu.

Ad. 10.
Rada przyjęła informację o realizacji zadań inwestycyjnych w 2019 roku /załącznik nr 11/.

Ad. 11.
Rada  Powiatu  Nowosolskiego  zapoznała  się  ze  „Sprawozdaniami  Państwowych

Gospodarstw Wodnych, Wód Polskich – Nowa Sól, Wschowa, Głogów oraz Zielona Góra z działań
podejmowanych na terenie powiatów, które znajdują się na terenie podległym Nadzorom Wodnym”
/załączniki od nr 12 do nr 18/.

Ad. 12. 
Sprawozdanie z prac zarządu w okresie międzysesyjnym - nie zgłoszono pytań w punkcie

/załącznik nr 19/.

Ad. 13. 
Interpelacje, zapytania i wnioski radnych - nie zgłoszono.

Ad. 14. 
W  sprawach  różnych  Przewodniczący  poinformował,  że  do  Biura  Rady  wpłynęło

zawiadomienie o rozprawie, stawiennictwo nieobowiązkowe o treści: w wykonaniu zarządzenia  
z  dnia  2 września  2020 roku sekretariat  Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  zawiadamia  
o  posiedzeniu  sądu,  które  odbędzie  się  30  września  o  11:30  w  sprawie  ze  skargi  Prokuratora
Regionalnego w Poznaniu na uchwałę rady powiatu nowosolskiego z 29 Listopada 2019 roku  
w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów
pływających w roku 2020.

Następnie Przewodniczący udzielił głosu Wicestaroście Panu Waldemarowi Wrześniakowi,
który przedstawił aktualną sytuację rekultywacji w Bobrownikach.

Pan  Waldemar  Wrześniak:  „Wysoka  Rado. Chciałem  zapoznać  Państwa  z  sytuacją  
w Bobrownikach, czyli tematem, który wzbudził wiele kontrowersji przez ostatni okres i chciałem
tylko przedstawić Państwu co się dzieje w temacie. Tak jak pamiętacie, 13 maja 2020 roku wpłynął
wniosek  firmy  Rekultywacja  Odra  Bobrowniki  o  zmianę  decyzji  udzielającej  zgody  na
przetwarzanie  odzysk  odpadów  innych  niż  niebezpieczne  i  obojętne  w  ramach  zamknięcia  i
rekultywacji składowiska odpadów w Bobrownikach. Zmiany te były spowodowane zmianą decyzji
Marszałka  Województwa  Lubuskiego  z  dnia  10  marca  udzielającej  zgody  na  zamknięcie
składowiska,  tam  
w  tym  dokumencie  razem  z  wnioskiem  udzielającym  zgody  na  zamknięciu  uszczegółowione
warunki  stosowania  odwodnionych  ustabilizowanych  osadów  ściekowych  oraz  zmieniono
harmonogram prac związanych z zamknięciem rekultywacji składowiska do 31 grudnia 2027 roku.
Trwa procedura, która dotyczy tego wniosku poprzez następujące działania: 15 czerwca 2020 roku
zostało wysłane wezwanie do uzupełnienia wniosku i złożenie wyjaśnień do firmy Rekultywacja
Bobrowniki.  Teraz  następnie  16  lipca  w  związku  z  naszym  pismem  o  uzupełnienie  wniosku
przyszło  pismo  od  kancelarii  prawnej  reprezentującej  firmę  Rekultywacja  Odra  Bobrowniki  z
prośbą o prolongatę terminu odpowiedzi na nasz złożony wniosek w ramach uzupełnienia i pismem
z dnia 24 lipca udzieliliśmy zgodę na złożenie wyjaśnień do dnia 10 sierpnia. 13 sierpnia wpłynęło
pismo  kancelarii  z  dnia  
10 sierpnia uzupełniające wyjaśnienia i 26 zostało wysłane do strony zawiadomienie o wszczęciu
postępowania  o  konieczności  zasięgnięcia  opinii  Burmistrza  Otynia  oraz  o  przeprowadzeniu
kontroli  przez Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska oraz termin załatwienia sprawy do
dnia  
9 października 2020 roku. 27 sierpnia wystąpiliśmy z wnioskiem o wydanie opinii do Burmistrza
Otynia oraz wnioskiem o przeprowadzenie kontroli przez WIOŚ. 11 września wpłynęła negatywna
opinia Burmistrza Otynia, a kontrola Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska odbędzie
się  prawdopodobnie  w  miesiącu  październiku  po  zakończeniu  obecnie  trwającej  kontroli  na
składowisku w Bobrownikach czyli nasz wniosek o przeprowadzenie kontroli w związku ze zmianą
decyzji zezwalającej na przetwarzanie i odzysk dopiero będzie rozpatrzony po zakończeniu kontroli
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wcześniejszej. Obecnie w urzędzie u nas trwają pracę nad projektem tej decyzji ale one zostaną
dopiero zakończone po otrzymanym raporcie pokontrolnym. To jest ten wątek dotyczący decyzji  
o przetwarzaniu i odzysku odpadów zezwalającej na przetwarzanie i odzysk odpadów. Natomiast
drugi  wątek  dotyczył  postępowania  związanego  ze  skargą  przedsiębiorcy  Rekultywacja  Odra
Bobrowniki w związku ze zmianą stałej organizacji ruchu w Bobrownikach i myśmy oczywiście
udzielili  odpowiedzi  na  tą  skargę  i  sprawa,  która  toczyła  się  w  Wojewódzkim  Sądzie
Administracyjnym  zakończyła  się  wczoraj.  Dostaliśmy  pismo  o  oddaleniu  skargi  firmy
Rekultywacja  Odra  Bobrowniki  na  naszą  stałą  zmianę  organizacji  ruchu,  jest  to  jest  dobra
wiadomość. Dziękuję bardzo.” 

Kolejno głos zabrał radny Pan Mariusz Stokłosa: „Panie Przewodniczący mam taką sprawę,
dziękuję Zarządowi za pozytywną odpowiedź na interpelacje i przeznaczenie kwoty 20 000 zł na
zakup szczepionek przeciwko grypie. Wiem, że są problemy z ich nabyciem ale myślę, że będziemy
i to na tym polu skuteczni i będziemy mogli przynajmniej część tej grupy, która chyba najbardziej
potrzebuję tego wsparcia, czyli seniorów zaszczepić. Jeszcze raz dziękuję.”

Radny  Pan  Jarosław  Intek:  „  Szanowni  Państwo,  Pani  Przewodniczący  chciałbym  się
zwrócić z prośbą do Zarządu o ponowne rozpatrzenie interpelacji radnego Łukasza Kępy w sprawie
przejścia  dla  pieszych  między  budynkami  Komendy  Powiatowej,  a  Poradnią  Pedagogiczno-
Psychologiczną.  Chętnie  przyłącze  się  do  pracy  nad  rozwiązaniem  tego  ciągu  pieszego;
spowalniającego pieszych, którzy przechodzą. Ale chyba nikt nie przewidział, że jak otworzą nowe
warsztaty co się tam dzieje w czasie przerw, w czasie przerw na papierosa, w czasie dni szkolnych
czyli od poniedziałku do piątku. Chętnie się przyłączę nad rozwiązaniem, mamy kilka pomysłów
opracowanych ze strażakami.  Zwracam się z prośbą o ponowne rozpatrzenie interpretacji,  którą
złożył Łukasz Kępa. Dziękuję bardzo.”

Wicestarosta Pan Waldemar Wrześniak: „W związku z otrzymanymi środkami rządowymi 
w  ramach  tej  ustawy  „covidowej”  po  wpłynięciu  ponad  3  200 000  zł  do  naszego  budżetu
założyliśmy  w  naszych  działaniach  inwestycyjnych  zrealizowanie  przejścia  wraz  z
zagospodarowaniem  terenu  na  przy  ulicy  Kościuszki  i  łącznik  z  halą  sportową  oraz  nowo
zmodernizowanym obiektem przy ulicy Piłsudskiego. Także to przejście w ramach projektu, który
był zrealizowany, który był przygotowany a miał być zrealizowane w drugim etapie dzięki tym
środkom prawdopodobnie uda nam się przeprowadzić do przejście w sposób bezpieczny i młodzież
będzie chodziła, nie chodnikiem czy wzdłuż ulicy Staszica tylko od tyłu straży pożarnej. To jest
uzgodnione ze strażą pożarną, także tutaj ten projekt to zakłada. Dziękuję bardzo.”

Radny Pan Przemysław Ficner:  „Pan  Wicestarosta  poinformował odnośnie 3 000 000 zł,
które dostaliśmy, tak. Na pewno 3 000 000 zł na tą ścieżkę, to przejście nie pójdzie, więc pytanie
czy Państwo już macie przymiarkę co do pozostałej kwoty. Ostatnio była mowa o tym, że póki nie
ma środków to jeszcze nie było wiadomo na co je przeznaczyć ale zakładam, że środki są, jak
słyszeliśmy,  więc  pytanie  do Pani  Starosty  czy  mamy przymiarkę  na  wydatkowanie  pozostałej
kwoty.  Ewentualnie  jaka  to  kwota  pozostała.  Jakieś  może  jeszcze  szacunkowe  koszty  tych
inwestycji też Państwo macie.”

Starosta Nowosolski Pani Iwona Brzozowska: „Drodzy Państwo rzeczywiście na jednym  
z posiedzeń Zarządu rozmawialiśmy o tym jakie  mogły być to inwestycje natomiast  nie mamy
jeszcze szacunków, mamy tylko,  znaczy opieramy się na szacunkach,  a nie mamy konkretnych
projektów,  
a  tym  bardziej  kosztorysów  tych  inwestycji,  więc  rzeczywiście  lista  póki  co  jest  długa  i  w
momencie kiedy próbujemy bardziej szacować czy sprecyzować te szacunki okazuje się, że lista się
diametralnie  skraca.  A więc  jeśli  chodzi  o  te  propozycje  i  to  mówię  z  całym przekonaniem i
głębokością tego słowa, propozycje jakie omawialiśmy na jednym z Zarządów były to: właśnie ten
łącznik pomiędzy budynkami CKZiU „Elektryk” między Kościuszki, a ulicą Piłsudskiego i halą
sportową. To o czym przed chwilą mówił Pan Starosta i  to traktujemy jako priorytet.  Tam już
projekt  jest  gotowy,  w ramach tej  inwestycji  ogólnej,  którą  zrealizowaliśmy,  którą realizujemy
nadal na Piłsudskiego. Jest tam też konieczność pewnych modyfikacji projektowych. Opieramy się
jedynie  na  szacunkach,  które  wówczas  były  podawane  i  jest  to  koszt,  na  tamten  czas,  kiedy
sporządzany był projekt to około 700 000 zł. Kolejną rzecz o, której rozmawialiśmy na zarządzie,
która by ewentualnie z pieniędzy tych „covidowych” byłaby do realizacji to modernizacja toalet w
Liceum  Ogólnokształcącym.  Tam  jest  ogromna  potrzeba  wykonania  ale  nie  mam  żadnej
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dokumentacji technicznej i też nie ma jakiegoś, takiego konkretnego rozwiązania. Nie mówimy o
remoncie, ponieważ nawet z punktu widzenia formalnego pieniądze te nie mogą być przeznaczone
na remonty a muszą dotyczyć przebudów, budów, budowy, przebudowy lub modernizacji więc tutaj
opieraliśmy  się  na  bardziej  na  kosztach  remontowych  już  istniejących  toalet  i  to  mamy  taki
szacunek  350 000  zł.  Natomiast  już  od  tego  momentu  kiedy  rozmawialiśmy  o  tym,
przymierzyliśmy się do jakiejś koncepcji rozwiązań technicznych dotyczących tych toalet.  I tam
szczerze mówiąc, rzeczywiście można mówić, w tej wersji, którą na dzisiaj mamy wiedzę, a w tej
chwili pan projektant nad tym pracuje,  to jest kwestia nadbudowy do już istniejącej dobudówki
toalet, tak żeby na każdym piętrze były toalety. Ale wstępny koszt oszacowany przez projektanta to
jest netto 1 200 000 zł. To byłaby ta wersja, powiedzmy sobie ten „mercedes” i to co rzeczywiście
byłoby odpowiedzią  na wszystkie  standardy ale  też  wymogi  sanitarne  jeśli  chodzi  o  tą  szkołę.
Natomiast czy rzeczywiście ten wariant będzie przyjęty, czy ta wersja zostanie przez nas i przez
państwa ostatecznie przyjęta to będziemy też z państwem rozmawiać ale jak będziemy mieć więcej
danych potwierdzających dane projektowe i dane liczbowe. Kolejna rzecz, o której mówiliśmy to
jest  taka  możliwość  aby  te  pieniądze  wykorzystać  jako  wkład  własny  do  Funduszu  Dróg
Samorządowych. A jak państwo wiecie w tej chwili mamy złożony projekt, dwa projekty. Jeden
projekt nowosolski z udziałem finansowym Miasta Nowa Sól, więc w zasadzie nas nie dotyczy jeśli
chodzi o partycypację w kosztach. Drugi projekt jaki jest złożony dotyczy drugiego etapu drogi w
gminie Kolsko, Jesiona – Tatarki. Tam gdybyśmy dostali 70% dofinansowanie plus partycypacja w
kosztach  Gminy Otyń,  przepraszamy Gminy Kolsko to  nasz wkład  finansowy do tego zadania
powinien  wynosić,  ma wynosić  z  tych szacunków i  z  wartości  kosztorysowych robót,  które są
planowane  na  3 800 000  zł  i  to  w  zasadzie  tyle.  Jeśli  chodzi  o  kolejną  rzecz,  o  której
rozmawialiśmy,  to  jest  modernizacja  sali  gimnastycznej  przy  ulicy  Wróblewskiego.  Koszt
szacunkowy tego zadania, tutaj już posiadamy dokumentację techniczną i pozwolenie, jest na około
400 000 zł ale to zadanie mamy złożone do „Sportowej Polski”. Tak jak państwa informowaliśmy,
jeśli chodzi o wyniki w tym konkursie one są podawane sukcesywnie. To, czy nasz projekt znajdzie
uzasadnienie i znajdzie się na listach rankingowych i znajdzie dofinansowanie w tym projekcie,
tego nie wiemy. Taki deadline,  proszę mnie poprawić Panie Starosto jeżeli się mylę, jest chyba
grudzień tego roku. Kiedy powinniśmy znać wyniki „Sportowej Polski”. Jeśli tutaj nie otrzymamy
tego dofinansowania z programu „Sportowa Polska” wówczas ten projekt też byłby, jeśli chodzi o
nasze spectrum tych inwestycji brany pod uwagę. Kolejna rzecz, która od wielu lat też odkładana
jest i która znajduje się w budżetach, a zostaje odkładana ze względu na pewne oszczędności, które
musimy robić i cięcia w budżecie to jest wykonanie klimatyzacji w budynku starostwa przy ulicy
Moniuszki  3  B.  Jak  państwo  wiecie  ten  budynek,  w  którym  teraz  się  znajdujemy  posiada
klimatyzację, natomiast tamten obiekt jest jej pozbawiony. Także pracownicy starostwa mają trochę
nierówne warunki  pracy.  Mniej  więcej  koszt  tego,  tej  inwestycji  obliczony jest  na 240 000 zł.
Kolejna rzecz, to też rzecz, która powiedzmy sobie jest odkładana przez starostwo kilkakrotnie i też
nie ma możliwości zrealizować się ze środków własnych też i oparta, jeśli chodzi o kwotę, jest
oparta na pewnych szacunkach to jest potrzeba dostosowania pomieszczenia w budynku 3 B do
archiwum. I kolejna rzecz ale to już powiedzmy sobie na pewno ten katalog już, jeśli chodzi o
środki  finansowe  zostały  wyczerpane,  to  jest  modernizacja  budynku  szkoły  przy  ZSP  nr  4.
Przynajmniej wykonanie projektu i wykonanie jednego z etapów prac. Tych prac, które nie zostały
zrealizowane, które tak sukcesywnie z różnych projektów robimy, ale ten zakres prac, który byłby
tutaj, no rzadko jest możliwość sięgnięcia po środki finansowe. Bo mówimy o holach, korytarzach,
toaletach czyli tych częściach, które najczęściej w projektach są kosztami niekwalifikowalnymi”.

Radny Pan Romuald  Fedorczak:  „Szanowni  państwo bardzo się  cieszę,  że  wrócił  temat
toalet  w ogólniaku, jak to już tutaj  z Przewodniczącym Suskim od kilku kadencji,  tak cichutko
pukaliśmy o ten temat zawsze. Zawsze bo to piękna szkoła się robi, wszystkie elementy tej szkoły
stają się nowoczesne, natomiast to jest prawdziwy problem tej szkoły. Także bardzo się cieszymy i
będziemy  mocno  dopingować  żeby  akurat  w  tym  katalogu  ten  temat  został  zrealizowany.  Bo
naprawdę, no przejdźcie się państwo, no czas najwyższy. Dziękuję bardzo”.

Radna Pani  Alina Śmigiel:  „A ja  proszę  zarząd  w ramach tych zadań inwestycyjnych,  
w ramach tych kwot, tak 3 000 000 zł żeby wziąć pod uwagę budowę boiska przy szkole nr 5  
w Kożuchowie.  Dokumentacja  została  wykonana,  leży,  można tak powiedzieć kolokwialnie,  na
półce czeka na przychylność. Także są środki, wszystkie szkoły, pięknie, zarówno i „Elektryk”,
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Ogólniak i Spożywczak zostały i doposażone i cały czas wkładamy ogromne środki na inne szkoły.
Myślę, że tutaj dobrze wziąć pod rozwagę również i pamiętać, również o tej szkole w Kożuchowie.
I oto chciałam również wnioskować. Dziękuję”.

Radny Pan Krzysztof Galerczyk: „W związku z tym, że tutaj temat szkolnych toalet został
poruszony i powiedzmy trochę o szkole tutaj rozmawiamy to chciałem taką informację uzyskać. Jak
wyglądają, jak wygląda sytuacja w szkołach, które powiat nadzoruje. W związku tutaj z pandemią
jeszcze  panującą  i  czy  zajęcia  prowadzone  są  zgodnie  tutaj  z  planem,  czy  pewne  rygory  tutaj
związane z sytuacją jaką aktualnie mamy są realizowane Jak wygląda frekwencja Krótko mówiąc
Jak przebiega tutaj edukacja młodzieży.”

Członek Zarządu Pani Sylwia Wojtasik: „Szanowna Rado do tej pory był jeden incydent
związany  właśnie  z  pandemią.  To  był  przypadek  w czwórce,  czyli  tak  zwanym,  kolokwialnie
mówiąc Spożywczaku, gdzie został skierowany na naukę zdalną cała jedna klasa, to była czwarta
klasa logistyka i pół klasy łączonej. Natomiast na dzień dzisiejszy to oczywiście kwarantanna się
zakończyła. Na dzień dzisiejszy wszystkie szkoły pracują w trybie stacjonarnym i nie ma żadnych
problemów.  Dyrektorzy  nie  zgłaszają.  Jesteśmy na  bieżąco,  monitorujemy  temat,  więc  nie  ma
żadnych tutaj,  na dzień dzisiejszy, trudności w prowadzeniu. Frekwencja jest też monitorowana,
dyrektorzy  także  w  tej  kwestii  nie  wnoszą  uwag.  Oprócz  tego  jednego  incydentu,  który  był  
w miesiącu wrześniu właśnie w czwórce. Dziękuję ślicznie”.

Radny  Pan Łukasz  Kempa:  „Dziękuję  radnemu  Panu Jarosławowi Intkowi,  że  wywołał
ponownie  temat,  nie  spodziewałem  się,  jednak  odnalazłem  jeszcze,  też  odpowiedź  na  moją
interpretacji udzieloną przez Panią Iwonę rok temu. Łącznik jest dobrym pomysłem na pewno ale
nie  odciąży  całkowicie  tego  przejścia.  Wtedy  Pani  Iwona  odpowiedziała  mi,  że  dodatkowe
zabezpieczenia były tylko utrudnieniem dla osób niewłaściwie korzystających z już istniejących
zabezpieczeń, no więc, no właśnie. I jeszcze jest jedno zdanie, które tutaj tylko zawarte, że byłoby
utrudnieniem przy wykaszaniu trawnika, tam żadnego trawnika nie ma, jest wyjeżdżona ścieżka
rowerowa, więc pomimo łącznika i tak warto byłoby zwrócić uwagę na to przejście. Dziękuję”.

Radny Pan Jarosław Intek: „Ja jeszcze w formie uzupełnienia do Łukasza. Tak zgadza się, to
na  pewno  nie  odciąży  tego  przejścia,  a  to  przejście  jest  tak  specyficznym  przejściem,  że  to
uczniowie  będą  przychodzili  do  tych  właśnie  warsztatów,  sal,  praktyk  i  oni  nie  widzą  tego
przejścia. Nie wiem ale nie są to osoby niewidome, przepraszam ale słuchawki na uszach, rozmowy
etc. to tak w woli uzupełnienia. Ja chętnie powiem o tanich i prostych rozwiązaniach. A wracając
do „koncertu życzeń” te 3 000 000 zł to chciałbym żeby może z tych trzech milionów skorzystali
też pracownicy starostwa, wcale tak dużych pieniędzy nie zarabiają może byłby czas na podwyżki.
Dziękuję”.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Pan  Jarosław  Suski:  „Tylko  informacyjnie,  oczywiście
wybieganie  tak  daleko  w  przyszłość  w  obecnej  sytuacji  i  planowanie  czasami  może  być
nieskuteczne. Następną sesję planujemy w piątek, 30 października. O ile nic specjalnego nie zajdzie
to ostatni  piątek miesiąca,  tradycyjnie  będziemy się starali  zachować,  30 października imieniny
Teofila i Leokadii. Dziękuję.”

Ad. 15. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 10:25 Przewodniczący Rady Powiatu

zamknął XXIV sesję Rady Powiatu Nowosolskiego.

 Nagranie przebiegu XXIV sesji – załącznik nr 20 – płyta CD.

protokół przygotowała: Patrycja Jastrzębska

PRZEWODNICZĄCY
RADY POWIATU

Jarosław Suski
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